Candidate surname	ils below	before ente	Other names	idate information	_
Pearson Edexcel nternational GCSE	Centre	e Number		Candidate Numbe	er
Friday 5 June	20	20			
Afternoon (Time: 1 hour 45 minu	tes)	Paper Re	eference 40	N1/02	
Chinese Paper 2: Reading and V	Vritin	g			

Instructions

- Use **black** ink or ball-point pen.
- Fill in the boxes at the top of this page with your name, centre number and candidate number.
- On page 2 indicate which set of texts you intend to work from, either **TRADITIONAL** or **SIMPLIFIED** characters.
- Answer ALL questions.
- Questions in Section A are set in English.
- Questions in Section B are set in English and Chinese.
- Answer the questions in the spaces provided - there may be more space than you need.
- You must **not** use a dictionary.

Information

- The total mark for this paper is 80.
- The marks for **each** question are shown in brackets - use this as a guide as to how much time to spend on each question.
- It is advised that you spend approximately 52 minutes on Section A and approximately 52 minutes on Section B.

Advice

- Read each question carefully before you start to answer it.
- Try to answer every question.
- Check your answers if you have time at the end.

Turn over ▶







Use of Chinese characters

All questions and texts are printed twice, once in English and traditional/full characters, and once in English and simplified characters.

Questions and texts in English and traditional/full characters begin on page 3. Questions and texts in English and simplified characters begin on page 19.

You may work from whichever version you wish. Please indicate which set of questions and texts you intend to work from by putting a cross in one box below.

You must only answer questions in the section which you indicate here.

TRADITIONAL/FULL 繁體字	×
SIMPLIFIED 简体字	×

繁體字

TRADITIONAL/FULL CHARACTER VERSION

(Simplified character version begins on page 19.)

SECTION A

Answer ALL of the questions.

A diary

1 You see this page of a diary. Put a cross \boxtimes in the correct box.

五月七日 星期六 雨

今天, 我去書法班參加活動。

老師給了我一個紙袋。裏面有一支毛筆和一本課本。他還給我們講了很多有關書法的歷史和知識。

最後,老師讓我們看了一些有名的書法作品。太有意思了! 我希望自己明年也能寫出漂亮的毛筆字。

Example: The weather on Saturday was...

\boxtimes	A rainy.
X	B hot.
X	C foggy.
X	D snowy.

(a) I went to a...

X	A dance class.
×	B kung fu class.
×	C chess class.
×	D calligraphy class.

(1)

(b) A paper bag was given to me by...

X	A a teacher.
×	B an assistant.
X	C a parent.
X	D a volunteer.

(1)



(c) In the bag, there was...

X	A a pen and a book.
×	B a pencil and a textbook.
×	C a brush and a textbook.
X	D a brush and a notebook.

(1)

(d) The teacher told us something about...

X	A Chinese history.
×	B the history of calligraphy.
×	C Chinese geography.
×	D modern China.

(1)

(e) What interested me were some...

×	A famous pieces of work.
×	B nice photos.
×	C expensive paintings.
X	D useful books.

(1)

(f) I hope to be able to do beautiful calligraphy...

X	A next week.
×	B next month.
×	C next year.
X	D the year after next.

(1)

(Total for Question 1 = 6 marks)



2 Read the following text about Wang Ping and his family. Put the correct letter in each box.





我叫王平。我有一個哥哥和一個姐姐。

我哥哥最大。他不胖不瘦,喜歡表演,想當演員。他每 年都參加學校的寫作比賽。

姐姐比我大雨歲。她長得很好看,學習也很努力。她對 化學很有興趣,特别想當醫生。

我上十一年級。我個子很高,喜歡運動,是學校運動隊的隊員。將來我想當籃球運動員,去美國打球。

A medium built **B** is interested in

chemistry

C scientist

D wants to be a teacher

E tall

F actor/actress

G likes sports

H likes performing

I pretty

M skinny

J basketball player K doctor L overweight

Example:	Wang Ping's elder brother is	A
(a)	Wang Ping's elder brother	
(b)	Wang Ping's elder sister	
(c)	Wang Ping's elder sister would like to become a/an	
(d)	Wang Ping is	
(e)	Wang Ping	
(f)	Wang Ping would like to become a/an	

(Total for Question 2 = 6 marks)

3 Put a cross in the **8** correct boxes. Caution! Some statements/rows may be left empty. Some statements/rows may have more than one correct answer.

Weekend plans



Tianming

我和媽媽要去看爺爺奶奶。我們開車去他們的家要用四十五分鐘。他們每次見到我的時候,總是很高興。



Lin Ying

我和同學要去看一個新電影。這個電影裏的女演員很有名,而且她唱歌也非常好聽。我們都喜歡她。



Mark

星期六是我爸爸的生日。我要和他先去商場買東西,然後再去中國菜館吃飯,那裏的海鮮很好吃。

		Tianming	Lin Ying	Mark
Example:	is going shopping.	×	×	\boxtimes
A	will go by car.	\boxtimes	×	X
В	will go out with a family member.	\boxtimes	×	×
С	plans to see family members who live somewhere else.	×	×	×
D	is going to see a newly released film.	×	×	×
E	is going to a restaurant.		×	X
F	is going out with classmates.	\boxtimes	×	X
G	likes a famous actress.	×	×	×

(Total for Question 3 = 8 marks)



4 Read this extract from a literary passage.

My pet bird

鄰居送我一隻小鳥:紅嘴紅腳,藍色的毛,身上還有小白點。它很胖,身子就像一個球兒。

我把它關在一個小竹籠裏。竹籠就放在我的桌子旁邊。它很小,常常從籠子裏跑出來。有時,還會從沙發飛到書架上。 開始的時候,它膽子小,不敢離我很近。後來,它會跳到我的 茶杯上了,還低下頭來喝茶。

有一天, 我正坐在窗户旁邊寫東西。它飛到我的頭上。我怕 嚇跑它, 放下了筆。過了一會兒, 我發現它在我的頭上睡著了。

Make notes on the text. Write in **English** or using numbers. **Example:** The person who gave me the bird: my neighbour (a) The colour of the bird's feet: (1) (b) The shape of the bird's body: (1) (c) Where the cage was: (1) (d) The two places the bird flew to and from: and (2) (e) Where the bird wouldn't go at first: (1) (f) What the bird drank: (1) (g) Where the bird landed one day: (1) (h) What I did in order not to scare it: (1) (i) What the bird did after a few minutes: (1) (Total for Question 4 = 10 marks)



5 Answer the questions in **English** based on the text. You do not need to write in full sentences.

Lunchtime nap



大多數西方人不睡午覺。但是科學家發現,中午飯以後睡一下,對人的身體健康是很有好處的。每週睡3次,每次30分鐘,對心臟好,也可以讓人放鬆。而且中午睡30分鐘比早上睡30分鐘讓人感覺更好。

人工作時間太長,就會累,連一些很簡單的問題也會覺得不容易解決。可是,如果休息一會兒,人放鬆了,就好了。所以,有的美國公司已經開始給員工適合午睡的椅子,還有的給員工休息的地方,讓他們更好地午睡。在日本,有的公司還要求員工午飯後必須睡十五分鐘。越來越多的人覺得午睡是「充電」的好辦法。

(a) According to the text, what group of people does not usually have a nap after lunch?

(1)

(b) What did the scientists find out about having a nap?

(1)



TRADITIONAL/FULL CHARACTERS	
(c) How often and for how long should people have a nap? Give two details.	(2)
(d) When do people find it hard to deal with easy questions? Give two details.	(2)
(e) What have some American companies done to support their employees? Give two details.	(2)
(f) How long do some Japanese companies ask their employees to have a nap for?	(1)
(g) What do more and more people believe about having a nap?	(1)
(Total for Question 5 = 10 ma	ırks)

TOTAL FOR SECTION A = 40 MARKS



SECTION B

Answer ALL of the questions.

My favourite holiday destination

6

是••••• is...

可以看到

can see

那裏有 ……

It has...

去

went

用 60-75 個中文字介紹你最喜歡的一個度假的地方。你**必須**用上面格子裏所有的漢字。

Describe your favourite holiday destination. Write approximately 60 to 75 characters in **Chinese**. You **must** use the Chinese characters given in all four boxes above.



TRADITIONAL/FULL CHARACTERS		
	•	
	-	
	•	
	•	
(Total for Question 6 = 10 marks)	_	



7 從下列三個題目中,選擇一題。用中文寫一篇 125-150 字的文章。

Choose **one** of the following tasks and write approximately 125 to 150 characters in **Chinese**.

(a) 寫一封電子郵件給你的筆友, 說說你的一個老師。你必須 包括以下幾點:

Write an email to your penfriend about one of your teachers. You **MUST** include the following points:

- 你認識他/她多長時間了 How long you have known him/her
- 你覺得他/她怎麼樣 What you think about him/her
- 說說你對他/她的課的看法 Your opinion about his/her lessons
- 你希望他/她怎樣幫助你學習
 How you would like him/her to help you with your learning

(20)



(b) 給一個網站寫一篇文章, 說說你家附近的公共交通工具。你 **必須**包括以下幾點:

Write an article for a website about public transport in your local area. You **MUST** include the following points:

- 你住的地方有什麼公共交通工具 What public transport you have in your area
- 說說你在公共汽車上遇到的一件有意思的事 An interesting experience you had on a bus
- 你覺得你住的地方公共交通怎麼樣 Your opinion on public transport in your area
- 怎麼做可以讓公共交通變得更好 How public transport should be improved

(20)



- (c) 寫一篇博客, 說說你對課外興趣班的看法。你必須包括以下幾點: Write a blog about after-school clubs. You **MUST** include the following points:
 - 你平常參加什麼課外興趣班 What after-school clubs you participate in
 - 這個學期你做了什麼活動 What activities you have done this term
 - · 說說你對課外活動的看法 Your opinion on after-school activities
 - 將來你想試試什麼新的活動 What new activities you would like to try in the future

(20)

Indicate with a cross \boxtimes the question that you have selected.

Question 7(a)	Question 7(b)	Question 7(c)



TRADITIONAL/FULL CHARACTERS		
	Total for Question 7 = 20 marks)	



8	Visiting a friend Translate the following sentences into Chinese.	
	(a) My best friend is Xiao Ming.	(2)
	(b) He lives in Beijing.	(2)
	(c) My parents and I visited him last summer.	(3)
	(d) We want to invite him to the UK next year.	(3)
	(Total for Question 8 = 10 ma	rks)

TOTAL FOR SECTION B = 40 MARKS TOTAL FOR PAPER = 80 MARKS



简体字

SIMPLIFIED CHARACTER VERSION

(Traditional/full character version begins on page 3.)

SECTION A

Answer ALL of the questions.

A diary

1 You see this page of a diary. Put a cross \boxtimes in the correct box.

五月七日 星期六 雨

今天, 我去书法班参加活动。

老师给了我一个纸袋。里面有一支毛笔和一本课本。他还给我们讲了很多有关书法的历史和知识。

最后,老师让我们看了一些有名的书法作品。太有意思了! 我希望自己明年也能写出漂亮的毛笔字。

Example: The weather on Saturday was...

\boxtimes	A rainy.
×	B hot.
×	C foggy.
X	D snowy.

(a) I went to a...

X	A dance class.
×	B kung fu class.
×	C chess class.
×	D calligraphy class.

(1)

(b) A paper bag was given to me by...

×	A a teacher.
X	B an assistant.
×	C a parent.
×	D a volunteer.

(1)



(c) In the bag, there was...

X	A a pen and a book.
X	B a pencil and a textbook.
X	C a brush and a textbook.
X	D a brush and a notebook.

(1)

(d) The teacher told us something about...

X	A Chinese history.
×	B the history of calligraphy.
×	C Chinese geography.
×	D modern China.

(1)

(e) What interested me were some...

×	A famous pieces of work.
×	B nice photos.
×	C expensive paintings.
×	D useful books.

(1)

(f) I hope to be able to do beautiful calligraphy...

X	A next week.
X	B next month.
X	C next year.
X	D the year after next.

(1)

(Total for Question 1 = 6 marks)



2 Read the following text about Wang Ping and his family. Put the correct letter in each box.

My family and I



我叫王平。我有一个哥哥和一个姐姐。

我哥哥最大。他不胖不瘦,喜欢表演,想当演员。他每 年都参加学校的写作比赛。

姐姐比我大两岁。她长得很好看,学习也很努力。她对 化学很有兴趣,特别想当医生。

我上十一年级。我个子很高,喜欢运动,是学校运动队 的队员。将来我想当篮球运动员,去美国打球。

A medium built B is interested in C scientist D wants to be a teacher chemistry

E tall F actor/actress G likes sports H likes performing

I pretty J basketball player K doctor L overweight

M skinny

Example:	Wang Ping's elder brother is	A
(a)	Wang Ping's elder brother	
(b)	Wang Ping's elder sister	
(c)	Wang Ping's elder sister would like to become a/an	
(d)	Wang Ping is	
(e)	Wang Ping	
(f)	Wang Ping would like to become a/an	

(Total for Question 2 = 6 marks)

3 Put a cross in the **8** correct boxes. Caution! Some statements/rows may be left empty. Some statements/rows may have more than one correct answer.

Weekend plans



Tianming

我和妈妈要去看爷爷奶奶。我们开车去他们的 家要用四十五分钟。他们每次见到我的时候, 总是很高兴。



Lin Ying

我和同学要去看一个新电影。这个电影里的女演员很有名,而且她唱歌也非常好听。我们都喜欢她。



Mark

星期六是我爸爸的生日。我要和他先去商场买东西,然后再去中国菜馆吃饭,那里的海鲜很好吃。

		Tianming	Lin Ying	Mark
Example:	is going shopping.	X	X	\bowtie
A	will go by car.	\boxtimes	×	×
В	will go out with a family member.	×	×	×
С	plans to see family members who live somewhere else.	×	×	×
D	is going to see a newly released film.	\boxtimes	×	×
E	is going to a restaurant.	\boxtimes	×	×
F	is going out with classmates.		×	×
G	likes a famous actress.	×	×	×

(Total for Question 3 = 8 marks)



4 Read this extract from a literary passage.

My pet bird

邻居送我一只小鸟:红嘴红脚,蓝色的毛,身上还有小白点。它很胖,身子就像一个球儿。

我把它关在一个小竹笼里。竹笼就放在我的桌子旁边。它很小,常常从笼子里跑出来。有时,还会从沙发飞到书架上。 开始的时候,它胆子小,不敢离我很近。后来,它会跳到我的 茶杯上了,还低下头来喝茶。

有一天, 我正坐在窗户旁边写东西。它飞到我的头上。我怕吓跑它, 放下了笔。过了一会儿, 我发现它在我的头上睡着了。

Make notes on the text. Write in English or using numbers. Example: The person who gave me the bird: my neighbour	
(a) The colour of the bird's feet:	(1)
(b) The shape of the bird's body:	(1)
(c) Where the cage was:	(1)
(d) The two places the bird flew to and from: and	
	(2)
(e) Where the bird wouldn't go at first:	(1)
(f) What the bird drank:	(1)
(g) Where the bird landed one day:	(1)
(h) What I did in order not to scare it:	(1)
(i) What the bird did after a few minutes:	(1)
(Total for Question 4 = 10 marks))



5 Answer the questions in **English** based on the text. You do not need to write in full sentences.

Lunchtime nap



大多数西方人不睡午觉。但是科学家发现,中午饭以后睡一下,对人的身体健康是很有好处的。每周睡3次,每次30分钟,对心脏好,也可以让人放松。而且中午睡30分钟比早上睡30分钟让人感觉更好。

人工作时间太长,就会累,连一些很简单的问题也会觉得不容易解决。可是,如果休息一会儿,人放松了,就好了。所以,有的美国公司已经开始给员工适合午睡的椅子,还有的给员工休息的地方,让他们更好地午睡。在日本,有的公司还要求员工午饭后必须睡十五分钟。越来越多的人觉得午睡是"充电"的好办法。

(a) According to the text, what group of people does not usually have a nap after lunch?

(1)

(b) What did the scientists find out about having a nap?

(1)



SIMPLIFIED CHARACTERS				
(c) How often and for how long should people have a nap? Give two details.	(2)			
(d) When do people find it hard to deal with easy questions? Give two details.	(2)			
(e) What have some American companies done to support their employees? Give two details.	(2)			
(f) How long do some Japanese companies ask their employees to have a nap for?	(1)			
(g) What do more and more people believe about having a nap?	(1)			
(Total for Question 5 = 10 marks)				

TOTAL FOR SECTION A = 40 MARKS



SECTION B

Answer ALL of the questions.

My favourite holiday destination

6

是……

is...

那里有……

It has...

可以看到

can see

去

went

用 60-75 个**中文字**介绍你最喜欢的一个度假的地方。你**必须**用上面格子 里所有的汉字。

Describe your favourite holiday destination. Write approximately 60 to 75 characters in **Chinese**. You **must** use the Chinese characters given in all four boxes above.

SIMPLIFIED CHARACTERS			
(Total for Question 6 = 10 marks)		



7 从下列三个题目中,选择**一题**。用**中文**写一篇 125-150 字的文章。

Choose **one** of the following tasks and write approximately 125 to 150 characters in **Chinese**.

(a) 写一封电子邮件给你的笔友,说说你的一个老师。你必须 包括以下几点:

Write an email to your penfriend about one of your teachers. You **MUST** include the following points:

- 你认识他/她多长时间了 How long you have known him/her
- 你觉得他/她怎么样
 What you think about him/her
- 说说你对他/她的课的看法 Your opinion about his/her lessons
- 你希望他/她怎样帮助你学习 How you would like him/her to help you with your learning

(20)



(b) 给一个网站写一篇文章,说说你家附近的公共交通工具。你 必须包括以下几点:

Write an article for a website about public transport in your local area. You **MUST** include the following points:

- · 你住的地方有什么公共交通工具 What public transport you have in your area
- · 说说你在公共汽车上遇到的一件有意思的事 An interesting experience you had on a bus
- 你觉得你住的地方公共交通怎么样 Your opinion on public transport in your area
- 怎么做可以让公共交通变得更好 How public transport should be improved

(20)



(c) 写一篇博客,说说你对课外兴趣班的看法。你**必须**包括以下 几点:

Write a blog about after-school clubs. You **MUST** include the following points:

- 你平常参加什么课外兴趣班 What after-school clubs you participate in
- 这个学期你做了什么活动 What activities you have done this term
- 说说你对课外活动的看法 Your opinion on after-school activities
- 将来你想试试什么新的活动
 What new activities you would like to try in the future

(20)

Question 7(a)	Question 7(b)	Question 7(c) ⊠	



SIMPLIFIED CHARACTERS			
(Total for Question 7 = 20 marks)			



	SIMPLIFIED CHARACTERS			
Visiting a friend				
8	Translate the following sentences into Chinese .			
	(a) My best friend is Xiao Ming.			
		(2)		
	(b) He lives in Beijing.			
		(2)		
	(c) My parents and I visited him last summer.			
	(c) My parents and i visited min last summer.	(3)		
	(d) We want to invite him to the UK next year.			
		(3)		
	(Total for Question 8 = 10 marks)			

TOTAL FOR SECTION B = 40 MARKS TOTAL FOR PAPER = 80 MARKS





Source information

Question 2

© Tim Graham/Alamy Stock Photo

Question 4

Source based on: 冯骥才《珍珠鸟》

Question 5

© Blue Jean Images/Alamy Stock Photo

Question 7

© Matt Smith/Alamy Stock Photo

